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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyű lésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Balog Zoltán emberi er őforrások miniszterének

„Mire lesz elég a Biztos Kezdet gyermekházakra szánt keret?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Biztos Kezdet program az elmúlt évtized legsikeresebb kezdeményezése a hátrányos
helyzetű gyermekek felzárkóztatásában, képességgondozásában. A gyerekházaknak
köszönhetően a mélyszegénységben él ő, súlyos szocializációs hiányokkal küzdő
kisgyermekek a legkorábbi életszakaszban, még az óvodába lépés előtt kapnak segítséget a
készségeik és képességeik fejlesztéséhez . Ez azért fontos, mert éppen ebben a 0 és 3 éves kor
közti időszakban a leghatékonyabb a segítség .

A Gyerekházak működtetőinek beszámolói szerint óriási a változás : az éhezéssel leginkább
sújtottak, a fiatal nők és kisgyerekek, legalább naponta egyszer kapnak egészséges meleg
ételt. A gyerekek az automata mosógépnek köszönhetően tiszta ruhában járnak. A szülők és
gyerekek szókincse jelentősen bővült, a kijáró logopédusnak köszönhetően javult a gyerekek
kiejtése, így várhatóan kevesebb lesz a diszlexiás . A házba járó asszonyok egyre inkább
közösséget alkotnak, közös eseményeket szerveznek .

Ez a program tehát egyértelmű siker, ki kell terjeszteni, és minden támogatást meg kell adni
ahhoz, hogy magas szakmai színvonalon tudjon tovább m űködni, minél több családra
kiterjedően. Jelenleg 114 gyerekház van az országban, de ezek nagy része, 65 ház jövő áprili s
végéig uniós pénzből működik. A költségvetés idén 49 ház fenntartására biztosított forrást ,
293 milliós kerettel . Jövőre ezt az összeget ugyan megduplázzák, de ez előre láthatóan
kevesebb, mint 6 millió forintot fog jelenteni egy gyermekház egész évi m űködésére . Ebbő l a
vezető , a személyzet, az étkeztetés, a rezsi és egyéb kiadások nyilvánvalóan nem fedezhet ők
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teljes körűen, a forráshiányos önkormányzatok segítségére pedig nem lehet számítani . A
normális működéshez 1,15 milliárd forintos keretre lenne szükség, szemben a költségvetésbe n
biztosított 606 millió forintos kerettel .

Kérdéseim :

1. Tervezi-e a Kormány, hogy emeli a Biztos Kezdet gyerekházakra fordított kere t
nagyságát? Amennyiben marad a 606 millió forint jövő évre, egy gyerekház mekkora
támogatásban fog részesülni és milyen költségkalkulációk alapján ?

2. Tervezik-e a Biztos Kezdet program kiszélesítését, újabb gyerekházak létesítését ,
különösen a mélyszegénységgel érintett településeken? Mekkora uniós forrás t
terveznek bevonni erre a következő években?

3. Kapnak-e garanciát a meglevő , uniós forrásból épült gyerekházak arra, hogy a haza i
finanszírozás kiszámítható módon, hosszabb távon fogja a fennmaradásukat
biztosítani?

Válaszát előre is köszönöm !

Budapest, 2014 . december 15 .

Tisztelettel :

Dr . Skél Bernadett
országgyűlési képviselő (LMP)
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